

目 錄

- 楚系簡帛中字形的習用讀法和詞的習用字形 陳斯鵬(5)
- “三代五霸”考 方 韜(25)
- 《孔叢子》的編纂與撰寫體式及其刊刻變化 孫少華(33)
- 董仲舒的《春秋》災異論 陳侃理(65)
- 關於《漢書·藝文志》“詩賦略”的分類及小序之有無的
問題 吳光興(91)
- 隋唐輟朝制度研究 朱振宏(113)
- 傳世洪州禪文獻考辨 賈晉華(147)
-

佛經中的“謗佛”故事與大足“謗佛不孝”石刻

——兼說變文、變相與戲劇之關係 康保成(183)

試論唐宋皇帝的兩重喪制與佛道典禮 吳麗娛(203)

從《天聖令》看唐和北宋的法典製作 戴建國(237)

* 讀 書 筆 記 *

再說《繫辭》乾專直,坤翕闢..... [美]夏含夷(255)

《北齊地理志》淮南部分補正(三) 周運中(64)

《北齊地理志》淮南部分補正(四) 周運中(146)

《北齊地理志》淮南部分補正(五) 周運中(202)

《北齊地理志》淮南部分補正(六) 周運中(236)

CONTENTS

- The reading of characters and shape of words in the Chu slip and
silk documents Chen Sipeng(5)
- The five leading aristocrats in the three ancient times Fang Tao(25)
- The editing and writing of *Kongcongzi* and the changes of its print
editions Sun Shaohua(33)
- Theory of disaster and strange phenomena in Dong Zhongshu's
commentaries on *Chunqiu* Chen Kanli(65)
- The book classification in *Shifu lue* and its prefaces in *Yiwen zhi* of
Hanshu Wu Guangxing(91)
- when the imperial court office was temporarily closed;The
regulation during the Sui and Tang Zhu Zhenhong(113)
- The authority of the texts of Buddhist Hongzhou Chan school:
An approach Jia Jinhua(147)
- Slandering the Buddha and the unfilials;Story in Buddhist text
and the Dazu stone carvings Kang Baocheng(183)
- The two ritual systems of emperor's funeral and Buddhist and Taoist
rituals during the Tang and Song Wu Liyu(203)
- Editing of the Code in the Tang and Song seen through *Tiansheng*
Edicts Dai Jianguo(237)
- Again of some words of the *Xici* of *Zhouyi* Edward L. Shaughnessy(255)
-